
RADA GMINY GASZOWICE
44-293 Gaszowice, ul. Rydułtowska 2 Protokół Nr BR - 0052/XXXlII/09

z sesji Rady Gminy Gaszowice
z dnia 26 lutego 2009 r.

W obradach uczestniczyło (na stan 15 radnych) -14 radnych.
Nieobecny - radna Halina Rybarz - Adamik
Lista obecności - zał. do protokołu.
Uczestniczyły również osoby zaproszone jak w liście obecności - zał. do protokołu

Ad. l.
Otwarcie obrad sesji, powitanie zaproszonych gOSCl, stwierdzenie prawomocnoser.
Przewodniczący Rady otworzył sesję i powitał wszystkich obecnych słowami: "Otwieram Sesję
Rady Gminy Gaszowice Nr XXXIII (33), witam zaproszonych gości, witam radnych".
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji na obecną chwilę
uczestniczy 14 radnych podkreślił tym samym, że obrady są prawomocne.

Ad. 2.
Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad Sesji, który radni otrzymali
wraz z zawiadomieniem o sesji.
Porządek obrad przedstawia się następująco:

1. Otwarcie obrad sesji, powitanie zaproszonych gości, stwierdzenie prawomocności.
2. Przedstawienie porządku obrad sesji.
3. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 29 stycznia 2009 roku.
4. Sprawozdanie z prac Wójta.
5. Sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej.
6. Sprawozdanie z prac Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Spraw Socjalnych, Zdrowia

i Młodzieży.
7. Sprawozdanie z prac Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Finansów.
8. Informacja z działalności promocyjnej Gminy za rok 2008, plany na rok 2009.
9. Sprawozdanie z działalności Zakładu Obsługi Komunalnej w Gaszowicach za rok 2008.
10. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Kultury i Sportu w Gaszowicach, Ośrodka Kultury

w Czernicy, Gminnej Biblioteki Publicznej w Gaszowicach za rok 2008.
11. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Gaszowicach za rok 2008.
12. Podsumowanie wykorzystanych środków finansowych udzielonych w formie dotacji dla

organizacji pozarządowych działających na terenie gminy Gaszowice za rok 2008.
13. Podjęcie uchwał:

a) podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
Rybnickiemu w roku 2009.

b) podjęcie uchwały w sprawie: zmiany załącznika nr 9 do uchwały Rady
Gminy Gaszowice Nr XXX/158/08 z dnia 22 grudnia 2008 roku w sprawie
uchwalenia budżetu na rok 2009.

c) podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej gminy na rok
2009.

14. Bieżące sprawy.
15. Interpelacje, wnioski, zapytania i odpowiedzi.
16. Zamknięcie obrad sesji.

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad, a następnie zwrócił się z zapytaniem czy ma
ktoś jakieś uwagi - propozycje zmian - do przedstawionego porządku obrad.

Wójt Gminy wniósł aby do porządku obrad wprowadzono w punkcie 13 podpunkt d) w
brzmieniu: "Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zaciągnięcie pożyczki z
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach z
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przeznaczeniem na realizację zadań inwestycyjnych w zakresie infrastruktury
wodociągowej i sanitacyjnej.
Poinformował, że projekt uchwały zawiera zapis, iż wyraża się zgodę na zaciągnięcie pożyczki
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach w kwocie
zł 420.000 (Słownie: Czterysta dwadzieścia tysięcy złotych 00/100) na realizację zadań
inwestycyjnych w zakresie infrastruktury wodociągowej i sanitacyjnej według następującego
rozbicia:

1) Budowa i wymiana sieci wodociągowej w sołectwie Czernica i Luków Śl.- 120.000,00 zł.
2) Budowa kanalizacji sanitarnej Gmina Gaszowice , centrum Gaszowic - 300.000,00 zł.

Spłata pożyczki następować będzie z dochodów budżetowych gminy w latach 2010-2011.
Zabezpieczenie pożyczki stanowić będzie weksel in blanco wraz z deklaracją wekslową.
Rada nie wniosła uwag do przedstawionego wniosku Wójta.
Przewodniczący Rady poddał w/w zmianę pod głosowanie, którą przyjęto w głosowaniu:

14 - głosów "za"
O - głosów "sprzeciw"
.Q - głosów "wstrzymujących się"

W związku z powyższym głosowaniem porządek obrad dzisiejszej sesji został poszerzony,
i przedstawia się następująco:

1. Otwarcie obrad sesji, powitanie zaproszonych gości, stwierdzenie prawomocności.
2. Przedstawienie porządku obrad sesji.
3. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 29 stycznia 2009 roku.
4. Sprawozdanie z prac Wójta.
5. Sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej.
6. Sprawozdanie z prac Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Spraw Socjalnych, Zdrowia

i Młodzieży.
7. Sprawozdanie z prac Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Finansów.
8. Informacja z działalności promocyjnej Gminy za rok 2008, plany na rok 2009.
9. Sprawozdanie z działalności Zakładu Obsługi Komunalnej w Gaszowicach za rok 2008.
10. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Kultury i Sportu w Gaszowicach, Ośrodka Kultury

w Czernicy, Gminnej Biblioteki Publicznej w Gaszowicach za rok 2008.
11. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Gaszowicach za rok 2008.
12. Podsumowanie wykorzystanych środków finansowych udzielonych w formie dotacji dla

organizacji pozarządowych działających na terenie gminy Gaszowice za rok 2008.
13. Podjęcie uchwał:

a) podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
Rybnickiemu w roku 2009.

b) podjęcie uchwały w sprawie: zmiany załącznika nr 9 do uchwały Rady
Gminy Gaszowice Nr XXX/158/08 z dnia 22 grudnia 2008 roku w sprawie
uchwalenia budżetu na rok 2009.

c) podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej gminy na rok
2009.

d) podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zaciągnięcie
pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i
Gospodarki Wodnej w Katowicach z przeznaczeniem na realizację
zadań inwestycyjnych w zakresie infrastruktury wodociągowej i
sanitacyjnej.

14. Bieżące sprawy.
15. Interpelacje, wnioski, zapytania i odpowiedzi.
16. Zamknięcie obrad sesji.

Nie wniesiono uwag do porządku obrad.

Ad. 3.
Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 29 stycznia 2009 r.
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Protokół czytali:
Marek Masarczyk, Józef Szawerna, Janusz Milion, Ryszard Jacek, Halina Rybarz-Adamik,
Maria Knapik, Henryk Fabisz, Renata Bienek, Małgorzata Witek, Gabriela Oślizło, Damian
Krauze, Adam Grzelec, Mieczysław Szymik, Ewa Biernacka.

Nikt z w/w radnych nie wniósł uwag do protokołu.

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do Wiceprzewodniczącego Rady o odczytanie
punktu "Interpelacje, wnioski, zapytania i odpowiedzi" z protokołu Nr BR - 0052IXXXIII09
z dnia 29 stycznia 2009r.
Wiceprzewodniczący Rady Ewa Biernacka odczytała punkt "Interpelacje, wnioski, zapytania
i odpowiedzi" z protokołu, o którym mowa powyżej.

W uzupełnieniu do interpelacji Wójt poinformował, że 30 stycznia 2009 r. Urząd Gminy
wystosował do Zarządu Dróg Powiatowych w Rybniku pismo informujące o powstaniu usterek
w nawierzchni chodnika przy ul. Wolności w Czernicy na wysokości posesji nr 60, który został
wykonany w 2008 roku, prosząc jednocześnie o podjęcie stosownych działań w celu usunięcia
powstałych usterek. W odpowiedzi pismem z dnia 12.02.2009 r. Dyrektor Zarządu Dróg
Powiatowych w Rybniku poinformował, że aktualnie panujące zimowe warunki atmosferyczne
nie pozwalają na usunięcie usterek. Po dokonaniu ustaleń z Wykonawcą, prace zostaną
wykonane w okresie wiosennym, po przeprowadzeniu przeglądu gwarancyjnego. (dotyczy
punktu 14 Interpelacje, zapytania, wnioski i odpowiedzi nr l)

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z radnych wnosi jakieś uwagi do
protokołu.
Nikt z radnych nie wniósł uwag.

Następnie Przewodniczący Rady poddał protokół pod głosowanie.
Protokół przyjęto w głosowaniu:
Głosowanie:

]4 - głosów "za"
O - głosów "sprzeciw"
O - głosów "wstrzymujących się"

Ad. 4.
Sprawozdanie z prac Wójta.
Wójt Gminy przedstawił informację o pracach Wójta w okresie międzysesyjnym tj. od dnia 30
stycznia 2009 r. do dnia 26 lutego 2009 r. Informacja Wójta stanowi załącznik do niniejszego
protokołu. Do przedstawionej informacji nie wniesiono uwag.

Następnie Wójt poinformował, że w okresie międzysesyjnym tj., od dnia 30 stycznia 2009 r. do
dnia 26 lutego 2009 r. podjęte były następujące zarządzenia Wójta Gminy Gaszowice.

l.Zarządzenie Nr 15/09 Wójta Gminy Gaszowice z dnia 5 lutego 2009 r. w sprawie: zmian w
budżecie gminy i zmian układu wykonawczego na rok 2009

2.Zarządzenie Nr 16/09 Wójta Gminy Gaszowice z dnia 06 lutego 2009 r. w sprawie:
przyznania dotacji dla klubów sportowych w konkursie wniosków na realizację zadań z
zakresu sportu kwalifikowanego i zawarcia z wybranymi podmiotami umów wsparcia
realizacji niniejszego zadania.

3.Zarządzenie Nr 17/09 Wójta Gminy Gaszowice z dnia 06 lutego 2009 r. w sprawie:
ogłoszenia wykazu części nieruchomości - gruntu wraz z posadowionym na tym gruncie
obiektu do wynajęcia.

4.Zarządzenie Nr 18/09 Wójta Gminy Gaszowice z dnia 20 lutego 2009 r. w sprawie:
powierzenia stanowiska dyrektora Przedszkola w Czernicy.

Do przedstawionej informacji nie wniesiono uwag.

3



Ad. 5.
Sprawozdanie z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, które odbyło się w dniu 23.01.2009 r. o godz.
1415 w sali Nr 21 Urzędu Gminy Gaszowice przedstawiła Gabriela Oślizło - Przewodniczący
Komisji.
Tematyką posiedzenia było:

1. Informacja i ocena planu wykonania inwestycji za rok 2008. Plan inwestycji na rok 2009
2. Kontrola zadania realizowanego przez wybrany klub sportowy.
3. Informacja i ocena działalności Zakładu Obsługi Komunalnej w Gaszowicach

za 2008 rok - rozliczenie wykorzystanej dotacji
4. Ocena i celowość wydatków Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2008
5. Analiza materiałów na sesję, sprawy bieżące.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Gabriela Oślizło podała do wiadomości, że Komisja
Rewizyjna dokonała kontroli realizacji zadania publicznego z zakresu rozwoju kultury fizycznej i
sportu przez KS Szczerbice w roku 2008 pn. "Upowszechnianie kultury fizycznej i sportu w
sołectwie Szczerbice". Celem kontroli było sprawdzenie realizacji zadania - efektywność,
rzetelność i jakość jego wykonania oraz wykorzystanie środków przekazanych na realizację
zadania z budżetu gminy Gaszowice zgodnie z podpisaną umową.
Protokół z przeprowadzonej kontroli zostanie przedstawiony Radzie na kolejnej sesji Rady.

Do protokołu nie wniesiono uwag.
Protokół z posiedzenia komisji stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 6.
Sprawozdanie z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Spraw Socjalnych,
Zdrowia iMłodzieży. Posiedzenie komisji odbyło się w dniu 16.02.2009 r. o godz. 1500 w sali Nr
21 Urzędu Gminy Gaszowice.
Tematyką posiedzenia było:

1. Funkcjonowanie organizacji pozarządowych działających na terenie gmmy -
podsumowanie działalności za rok 2008

2. Sprawozdanie z działalności instytucji kultury na terenie gminy Gaszowice za rok 2008
(Ośrodek Kultury i Sportu w Gaszowicach, Ośrodek Kultury w Czernicy, Gminna
Biblioteka Publiczna w Gaszowicach)

3. Materiały na sesję i sprawy bieżące.

W związku z wyjazdem do sanatorium w terminie od 17.02 do 09.03.2009 r. Przewodniczący
komisji - Halina Rybarz - Adamik wyznaczyła do pełnienia w zastępstwie funkcji
Przewodniczącego Komisji Oświaty, członka komisji - radną Renatę Bienek.

Radna Renata Bienek odczytała protokół z posiedzenia komisji Oświaty, Kultury, Sportu,
Spraw Socjalnych, Zdrowia i Młodzieży, które odbyło się w dniu 16.02.2009 r.

Do protokołu nie wniesiono uwag.
Protokół z posiedzenia komisji stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 7.
Sprawozdanie z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska
i Finansów, które odbyło się w dniu 24.02.2009 r. o godz. 900 w sali Nr 21 Urzędu Gminy
Gaszowice przedstawił p. Adam Grzelec - Przewodniczący Komisji.
Tematyką posiedzenia było:

l. Sprawozdanie z działalności Zakładu Obsługi Komunalnej za rok 2008.
2. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2008 -

kierunki działań na 2009r.
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3. Sprawozdanie z działalności Klubów Sportowych za rok 2008.
4. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Kultury i Sportu w Gaszowicach, Ośrodka Kultury

w Czernicy, Gminnej Biblioteki Publicznej w Gaszowicach za rok 2008.
5. Materiały na sesję, sprawy bieżące.

Do protokołu nie wniesiono uwag.
Protokół z posiedzenia komisji stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 8.
Informacja z działalności promocyjnej Gminy za rok 2008, plany na rok 2009.

Przewodniczący Rady poinformował, że w/w informację przygotowaną przez Kierownika
Referatu Ochrony Środowiska i Rozwoju Gminy p. Karinę Stępień, radni otrzymali wraz z
materiałami na sesję, z którą zapoznali się na posiedzeniach komisji.
Działalność promocyjna gminy w 2008 roku obejmowała między innymi:
- aktualizacje strony internetowej Urzędu Gminy oraz nadzór nad przekazywaniem danych,
- aktualizacje BlP-u,
- przeprowadzanie międzygminnych konkursów w szkołach i przedszkolach,
- pozyskanie środków finansowych oraz nagród na organizację konkursów,
- wykonanie folderów gminnych z okazji 35-lecia gminy i 15-lecia chóru,
- wykonanie banerów reklamowych z okazji 35-lecia gminy,
- zlecenie wykonania książek o gminie pt.. "Opowieści rodzinne o pięknej ziemi i niezwykłych
ludziach",
- zlecenie wykonania pamiątkowych oblatów z okazji 35-lecia gminy,
- pozyskanie środków rzeczowych na przeprowadzenie akcji "Sprzątanie świata",
- współpraca z Związkiem Subregionu Zachodniego, Śląskim Związkiem Gmin i Powiatów,
sąsiednimi gminami,
- wykonywanie nowych opracowań multimedialnych,
- prowadzenie GCJ,
- redagowanie miesięcznika "Informator Gminny",
- pornoc w organizacji imprez oraz wykonywanie okolicznościowych zaproszeń i podziękowań,
- pornoc w organizacji dożynek gminnych,
- zlecenie wykonania toreb lnianych.
Z informacji wynika,że w 2009 roku planuje się między innymi:
- przeprowadzenie szerokiej akcji informacyjnej nt. szkodliwości spalania odpadów,
- wykonanie toreb lnianych oraz ulotek na potrzeby ww. akcji,
- wykonanie oblatów z nowym wykonaniem opakowania,
- wykonanie toreb papierowych,
- redagowanie miesięcznika, prowadzenie GCI oraz Centrum Edukacyjnego.

Przewodniczący Rady wyraził swoją opinię na temat kompletu materiałów promocyjnych
gminy Krzyźanowice, które zawierają mapę, folder i karnety widokówek - wykonane bardzo
estetycznie. Następnie zwrócił się do Wójta, by w naszych tegorocznych planach uwzględnić
tego typu materiały promocyjne. Wójt odpowiada, że w roku bieżącym ukaże się materiał
dotyczący przedsiębiorców funkcjonujących na terenie naszej gminy, oraz przewidziane jest
wykonanie eko-toreb. Jeśli chodzi o materiały promocyjne gminy Krzyżanowice, to gmina ta
przeznacza więcej środków w budżecie na ten cel w porównaniu z naszą gminą. Ponadto gmina
ta wzięła udział w .międzynarodowyrn programie unijnym Interreg III, gdyż jest gminą
przygraniczną, w ramach którego wykonano cżęść tych materiałów promocyjnych.
Przewodniczący Rady dodał, że proponuje aby powstała mapa z terenu naszej gminy. Wójt
odpowiada, że w Gminnym Centrum Informacji jest dokładna mapa naszej Gminy wydana przez
Starostwo Powiatowe w Rybniku dotycząca ścieżek rowerowych.
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Ponadto Wójt poinformował, że w roku bieżącym planuje się rozpoczęcie wspólnie z radnymi
powiatowymi i przedsiębiorcami z terenu naszej gminy zorganizowanie cyklu turniejów
SKATA.

Radna Ewa Biernacka zwróciła się z pytaniem czy będzie kontynuowana przez gminę
współpraca z miastem Krompachy. Wójt odpowiada, że czekamy na deklarację ze strony władz
tego miasta. Ponadto poinformował, że przeprowadzono wstępne rozmowy ze Starostą
Wodzisławskim W zakresie nawiązania współpracy z miastem w Czechach. Współpraca ta
opierała by się przede wszystkim na wymianie dzieci i młodzieży.

Radna Renata Bienek zaproponowała, aby stworzyć gazetkę promocyjną dotyczącą
działalności naszych przedszkoli, szkół podstawowych oraz gimnazjum. Wójt odpowiada, że
można by było stworzyć tego typu folder promocyjny, poprzez to powinna wzrosnąć promocja
placówek oświatowych działających na terenie naszej gminy, a w konsekwencji zwiększy się
ilość naboru uczniów do klasy pierwszej Gimnazjum w Piecach. Nadmienił, że sprawa ta
zostanie przekazana do Kierownika Gminnego Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli.

Ad. 9.
Sprawozdanie z działalności Zakładu Obsługi Komunalnej w Gaszowicach za rok 2008.

Przewodniczący Rady poinformował, że w/w sprawozdanie radni otrzymali wraz z materiałami
na sesję, z którymi zapoznali się na posiedzeniach komisji. p.o. kierownika Zakładu Obsługi
Komunalnej p. Andrzej Lip - przedstawił sprawozdanie finansowe z działalności za rok 2008
oraz wykaz prac wykonanych w sołectwach gminy Gaszowice przez pracowników tej jednostki
w ramach budżetu na rok 2008. Do działalności tej jednostki Rada nie wniosła uwag. Dokumenty
stanowią załącznik do niniejszego protokołu.

Radny Adam Grzelec dodał, że obecny na posiedzeniu komisji Rozwoju Gospodarczego,
Ochrony Środowiska i Finansów - p.o kierownika Zakładu Obsługi Komunalnej poinformował,
że dochody tej jednostki uległy zmniejszeniu, w związku z tym jest prośba do Wójta, aby Straż
Miejska kontrolowała zgodnie z przepisami dotyczącymi utrzymania czystości i porządku na
terenie gminy ilość wywozu nieczystości ciekłych przez mieszkańców zamieszkałych na terenie
gminy zgodnie z podpisanymi umowami.

Ad. 10.
Sprawozdanie z działalności Ośrodka Kultury i Sportu w Gaszowicach, Ośrodka Kultury

w Czernicy, Gminnej Biblioteki Publicznej w Gaszowicach za rok 2008.

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdania z działalności Ośrodków Kultury oraz
Gminnej Biblioteki Publicznej w Gaszowicach za rok 2008 działających na terenie gminy radni
otrzymali wraz z materiałami na sesję, z którymi zapoznali się na posiedzeniach komisji.
Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do
sprawozdań z działalności finansowej tych jednostek oraz działalności merytorycznej instytucji
kultury działających na terenie naszej gminy.
Do pow-yższych sprawozdań nie wniesiono uwag. Dokumenty te stanowią załączniki do
niniejszego protokolu.

Ad. 11.
Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Gaszowicach za rok 2008.
Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy
Społecznej Vi Gaśzowieach za rok 2008 przedłożone przez Kierownika tej jednostki - p. Danutę
Zimoń radni otrzymali wraz z 'materiałami na sesję, z którymi zapoznali się na posiedzeniach
komisji. W związku z tym zwrócił się z pytaniem czy ktoś z radnych ma jakieś pytania bądź
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uwagi do działalności tej jednostki. Do działalności tej jednostki Rada me wniosła uwag.
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.12.
Podsumowanie wykorzystanych środków finansowych udzielonych w formie dotacji dla
organizacji pozarządowych działających na terenie gminy Gaszowice za rok 2008.
Przewodniczący Rady poinformował, że informację dotyczącą podsumowania środków
finansowych udzielonych w formie dotacji dla organizacji pozarządowych działających na
terenie gminy Gaszowice za rok 2008 przygotowaną przez Wójta radni otrzymali wraz z
materiałami na sesję, z którymi zapoznali się na posiedzeniach komisji.

Z informacji wynika, że w roku 2008 został ogłoszony jeden konkurs na realizowanie
zadań publicznych w dziedzinie kultury oraz kultury fizycznej i sportu. W drodze Zarządzenia
Wójta zostały przyznane następujące kwoty dotacji:
- LKS Dąb Gaszowice 44000,00
- KS Szczerbice 15 000,00
- LKS Łuków Śląski 11 000,00
- LKS Zameczek Czernica 13000,00
- LUKS Feniks Czernica 22 000,00
- GUKS LIDER 5000,00
- S.D.S.W. "TAO" 5 000,00
- ZHP Chorągiew Śląska 3 200,00
- Stowarzyszenie Emerytów "GRONO" 2 000,00
- Towarzystwo Śpiewacze Bel Canto 9 800,00
Każda z organizacji była zobowiązana zasilić realizowane zadanie środkami własnymi
w wysokości min. 30% wartości całego zadania. Wkład ten mógł zostać wniesiony w całości w
formie finansowej bądź też wg podziału, którego min. 10% stanowił wkład finansowy, natomiast
pozostałe 20% wkład rzeczowy, na który najczęściej składała się praca członków Zarządu na
obiekcie, darowizny w postaci sprzętu sportowego, czy też wydatki związane z inwestycjami i
remomami. bądź wynajmem obiektów na zajęcia. W przypadku każdej z organizacji wkład ten
został osiągnięty, a nawet przekroczył deklarowane wartości. Ponadto poza procedurą
konkursową w drodze uchwały Gminnej Rady Sportu zostały przyznane "dotacje inwestycyjne"
w kwocie 40 OOO,OOzł. Środki te zostały przeznaczone na inwestycje i remonty na obiektach
sportowych będących w użytkowaniu klubów. W trakcie posiedzeń z przedstawicielami
środowisk sportowych zadecydowano, że środki te zabezpieczają tylko i wyłącznie zakup
samych materiałów, natomiast wykonawstwo kluby organizują we własnym zakresie. Tak więc
kwoty te przedstawiały się następująco:
- LKS Dąb Gaszowice - 20 000,00 (ogrodzenie obiektu)
- KS Szczerbiec - 11 000,00 (wykonanie oświetlenia oraz wymiana okien w bud. Klubu)
- LKS Łuków Śląski - 10 000,00 (ogrodzenie obiektu)
- LKS Zameczek Czernica - 9 000,00 (ogrodzenie obiektu)
W trakcie realizacji zadań, organizacje były zobowiązane do składania zestawień faktur
i rachunków potwierdzających wydatkowanie zarówno dotacji jak i środków własnych.
Pozwoliło to na bieżącą kontrolę prawidłowości finansowego wykonywania zadań.

Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do informacji
w zakresie wykorzystanych środków finansowych udzielonych w formie dotacji dla organizacji
pozarządowych działających na terenie gminy Gaszowice za rok 2008. Rada nie wniosła uwag.

Wójt dodał, że zaproszeni na posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony
Środowiska i Finansów prezesi klubów sportowych podsumowali działalność merytoryczną oraz
przedstawili rozliczenie finansowe organizacji za rok 2008. Ponadto poinformował, że do coraz
większej ilości osób z tego grona zaczyna docierać,żb ten sposób organizacyjny klubów
sportowych nie daje im racji bytu, nie tylko ze względu na finanse lecz przede wszystkim na brak

~dZi chętnych do pracy. W najbliższym czasie zostanie zorganizowane spotkanie Gminnej Rad;



Sportu z przedstawicielami organizacji pożytku publicznego działających na terenie naszej
gminy w celu przeprowadzenia ewentualnej reorganizacji w klubach sportowych. Zmiany takie
powinny być dokonane najpóźniej do 15 maja 2009 roku, aby organizacje te mogły dokonać
przesunięć w Oddziałach Śląskiego Związku Piłki Nożnej, w których obecnie są zrzeszone.

Ad.13.
a) Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Rybnickiemu

w roku 2009. .
Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniach komisji; ,
Skarbnik Gminy p. Ewa Grabowska odczytała projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy
finansowej Powiatowi Rybnickiemu w roku 2009. ' .,' ,
Rada nie wniosła uwag do przedstawionego projektu uchwały, po czym Przewodniczący Rady
poddał projekt pod głosowanie. Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Glosowanie:

14 - głosów "za"
O - głosów "sprzeciw"
O - głosów "wstrzymujących się"

UCHWALA NR XXXIII/ 162 /09 RADY GMINY GASZOWICE z dnia 26 lutego 2009 r. w
sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Rybnickiemu w roku 2009 - stanowi
załącznik do protokołu.

b) Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany załącznika nr 9 do uchwały Rady Gminy
Gaszowice Nr XXX/l 58/08 z dnia 22 grudnia 2008 roku w sprawie uchwalenia budżetu
narok 2009.

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniach komisji.
Skarbnik Gminy p. Ewa Grabowska odczytała projekt uchwały w sprawie: zmiany załącznika
nr 9 do uchwały Rady Gminy Gaszowice Nr XXX/158/08 z dnia 22 grudnia 2008 roku w
sprawie uchwalenia budżetu na rok 2009.
Rada nie wniosła uwag do przedstawionego projektu uchwały, po czym Przewodniczący Rady
poddał projekt pod głosowanie. Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Głosowanie:

14 - głosów "za"
O - głosów "sprzeciw"
O - głosów "wstrzymujących się"

UCHWALA NR XXXIII! 163/09 RADY GMINY GASZOWICE z dnia 26 lutego 2009 r. w
sprawie zmiany załącznika nr 9 do uchwały Rady Gminy Gaszowice Nr XXX/t 58/08 z dnia 22
grudnia 2008 roku w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2009 - stanowi załącznik do protokołu.

c) Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2009
Skarbnik Gminy p. Ewa Grabowska odczytała projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały
budżetowej gminy na rok 2009.
Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniach komisji.
Rada nie wniosła uwag do przedstawionego projektu uchwały, po czym Przewodniczący Rady
poddał projekt pod głosowanie. Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Głosowanie:

14- głosów "za"
O - głosów "sprzeciw"
O - głosów "wstrzymujących się"

UCHWALA NR XXXIII/ 164 109 RADY GMINY GASZOWICE z dnia 26 lutego 2009 r. w
sprawie: zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2009 - stanowi załącznik do protokołu.
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d) Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zaciągnięcie pożyczki z
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach z
przeznaczeniem na realizację zadań inwestycyjnych w zakresie infrastruktury
wodociągowej i sanitacyjnej.

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniach komisji.
Skarbnik Gminy p. Ewa Grabowska odczytała projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody
na zaciągnięcie pożyczki z Wojewódzkiego Fundus~u Ochrony Środowiska i Gospodarki
Wodnej w Katowicach z przeznaczeniem na realizację zadań inwestycyjnych w zakresie
infrastruktury wodociągowej i sanitacyjnej.
Rada nie wniosła uwag do przedstawionego projektu uchwały, po czym Przewodniczący Rady
poddał projekt pod głosowanie. Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Głosowanie:

14- głosów "za"
O - głosów "sprzeciw"
O - głosów "wstrzymujących się"

UCHWALA NR XXXIII/ 165 /09 RADY GMINY GASZOWICE z dnia 26 lutego 2009 r. w
sprawie: wyrażenia zgody na zaciągnięcie pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach z przeznaczeniem na realizację zadań
inwestycyjnych w zakresie infrastruktury wodociągowej i sanitacyjnej - stanowi załącznik do
protokołu.

Ad. 14.
Bieżące sprawy.
I. Przewodniczący Rady
- podał do wiadomości Rady, że kolejną sesję planuje się na dzień 23 marca 2009 r.
(poniedziałek) w Ośrodku Kultury i Sportu w Gaszowicach. o godz. 15.00
- poinformował, że protokół ze spotkania Międzygminnej Komisji Monitorującej Działalność
Oczyszczalni Ścieków w Surninie z dnia 15.01.2009 r.jest do wglądu w biurze Rady Gminy.
- odczytał pismo Wójta Gminy Lyski w sprawie spotkań w/w Komisji, które odbędą się w Biurze
Rady Gminy Lyski o godz. 9.00 w terminie 16 kwiecień 2009 r. i 16 czerwiec 2009 r.
- odczytał treść pisma Pana Grzegorza Wójkowskiego skierowanego do Rady Gminy Gaszowice
w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa - dotyczy dokonania zmian w statucie
Gminy w zakresie dostępu do informacji publicznej, po czym poprosił radcę prawnego o
komentarz do niniejszego pisma.
Radca prawny do zarzutów zawartych w piśmie ustosunkował się następująco:
"Z całą pewnością każdy obywatel, każdy podmiot może wystosować tego typu wezwanie do
usunięcia naruszenia prawa, jeżeli uważa, że dany akt prawa miejscowego narusza jego prawa.
Należy się do tego w jakiś sposób ustosunkować. Ze wstępnej analizy, z tych trzech zarzutów,
które zostały postawione odnośnie zapisów naszego statutu a konkretnie załącznika do statutu w
zakresie dostępu do informacji publicznej jeden mógłby być uznany za zasadny, mianowicie ten
określający tryb odwoławczy, który pozostaje w sprzeczności z aktualnym brzmieniem ustawy o
dostępie do informacji publicznej, która przewiduje prawo wnoszenia odwołania w przypadku
odmowy udostępnienia informacji publicznej. Ta odmowa musi nastąpić w trybie decyzji
administracyjnej Wójta, od której przysługuje prawo odwołania do Samorządowego Kolegium
Odwoławczego. W statucie Gminy Gaszowice jest zapis jakby pośredni, iż w przypadku
odmowy udostępnienia przez wskazanego urzędnika to Wójt ma rozpatrywać - na drodze
wewnętrznej - odwołanie. Moim zdaniem Sąd Administracyjny mógłby ten przepis uchylić,
natomiast w pozostałym zakresie uważam, iż twierdzenia pana Wójkowskiego są co najmniej za
daleko idące, ponieważ statut nie zawiera kategorycznych zapisów, które wymuszałyby dostęp
do informacji publicznej wyłącznie w siedzibie Urzędu Gminy. Paragraf 1 ust. 2 załącznika do
statutu stanowi, iż dostęp do dokumentów publicznych jest swobodny i pełny, poza
ograniczeniami wynikającymi z ustaw, natomiast ust. 3 stanowi, że dostęp odbywa się na
warunkach i w trybie określonym w ustawie o dostępie do informacji publicznej a zatem jestWije, że przepisy ustawy sąpriorytetowe. I oczywiście jeżeli z ustawy będzie wynikał:



/

możliwość udostępnienia informacji i przekazania jej w formie innej niż zapoznanie się fizyczne
w siedzibie Urzędu Gminy, to nie ma żadnych przeciwwskazań aby na podstawie tego przepisu
tak postąpić. W związku z tym uważam, że twierdzenia te są bezzasadne. Sugerował bym, aby
zastanowić się nad zmianą tego załącznika do statutu w tym punkcie, który mówi o trybie
odwoławczym, a przy okazji poświęcić czas, aby przejrzeć ten statut pod kątem innych
poprawek. Moją propozycjąjest aby sformułować odpowiedź do wnioskodawcy, iż Rada zajmie
się tym problemem, gdyż uważam że w tym jednym punkcie istnieje możliwość przegrania
sprawy w przypadku skierowania sprawy do Sądu Administracyjnego. Tryb ustawy prawa o
postępowaniu przed sądami jest taki, że w przypadku wezwania organu do usunięcia naruszenia
prawa, wzywający w ciągu 60 dni od dnia doręczenia tego wezwania, ma możliwość skierować
skargę do Sądu, chyba że Gmina we własnym zakresie przychyli się do wniosku".
Na zakończenie poinformował, iż Rada nie musi w chwili obecnej zająć stanowiska w tej
sprawie.
Przewodniczący Rady dodał, że zostanie wystosowane pismo do pana Wójkowskiego, iż
kwestie zawarte w jego wniosku, zostały przedstawione Radzie Gminy i po dokonaniu wstępnej
analizy do sprawy powrócimy w najbliższym czasie. Następnie poinformował, iż wspólnie z
radcą prawnym zostanie przygotowany projekt uchwały, dotyczący zmian w Statucie Gminy w
zakresie określenia zasad dostępu do informacji publicznej. Zwrócił się do radnych aby przejrzeć
statut i zgłosić ewentualne uwagi, celem ujęcia ich w projekcie przedmiotowej uchwały.
Następnie Przewodniczący Rady zapytał czy odnośnie przedstawianego pisma Pana Grzegorza
Wójkowskiego sąjakieś uwagi.
Radny Piotr Górecki poinformował, że w dniu wczorajszym słyszał w radio 90 Fm w
informacjach o przeprowadzonej akcji przez jakąś organizację na temat dostępności informacji
publicznej w urzędach naszego województwa. Akcja polegała na tym, że anonimowi ankieterzy
zwracali się w formie pisemnej, telefonicznej lub e-mailowej o przedstawienie różnego rodzaju
informacji gminnych. Z opracowanego na koniec rankingu wynika, że między innymi nasza
gmina znajduje się najednym z ostatnich miejsc.
Radny Janusz Milion nadmienił, że sprawa wygląda na zorganizowaną akcję. Wójt dodał, że
jest to działalność organizacji zajmującej się tego typu sprawami. Ponadto podał do wiadomości,
że według jego wiedzy nie było sytuacji w gminie, iż jakikolwiek obywatel czy to mieszkaniec
gminy Gaszowice czy innej gminy zwracał się z pisemnym wnioskiem o udostępnienie
informacji publicznej inie otrzymałby odpowiedzi.
Przewodniczący Rady podsumowując stwierdził, że zwraca na to pismo uwagę iż stanowi ono
wezwanie do usunięcia naruszenia prawa, w związku z tym Rada Gminy powinna się do tego
ustosunkować.

- Przewodniczący Rady przedstawił bieżącą korespondencję biura Rady Gminy:
odczytał decyzje ze Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach odnośnie
umorzenia postępowań nadzorczych w sprawie stwierdzenia nieważności
uchwały Nr XXXI1154/08 Rady Gminy Gaszowice z dnia 22 grudnia 2008 roku
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy
Gaszowice na rok 2009 oraz uchwały Nr XXXI1156/08 Rady Gminy Gaszowice
z dnia 22 grudnia 2008 roku w sprawie: ustalenia wysokości ekwiwalentu
pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych uczestniczących w
działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych organizowanych przez
Państwową Straż Pożarną lub gminę.
przedstawił pismo Państwowego Inspektora Sanitarnego w Rybniku dotyczące
oceny stanu sanitarnego gminy za rok 2008 - pismo jest do wglądu w biurze
Rady Gminy.
odczytał pismo z dnia 10 lutego 2009 r. Dyrektora Krajowego Biura Wyborczego
Delegatura w Katowicach pana Wojciecha Litewka dotyczące podania informacji
czy planowane jest rozpatrzenie projektów uchwał dotyczących obwodów
głosowania na terenie gminy w związku z wyborami posłów do Parlamentu
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Europejskiego, które przypadają na dzień 7 czerwca 2009 roku. Ponadto
poinformował, iż została udzielona odpowiedź, że nie planuje się zmian w
dotychczasowych Uchwałach Rady Gminy Gaszowice w sprawie utworzenia
odrębnych obwodów głosowania, zwiększenia lub zmniejszenia ilości stałych
obwodów głosowania oraz zmian polegających na uszczegółowieniu opisu granic
obwodu.
podał do wiadomości Rady, że Przewodniczący Sejmiku oraz Marszałek
Województwa Śląskiego informują o podjęciu rezolucji w sprawie ogłoszenia
roku 2009 Rokiem Wojciecha Korfantego, iż przypada w tym roku 70 rocznica
śmierci tego wybitnego Ślązaka-Polaka, zachęcając do aktywnego włączenia się
w organizację obchodów tej ważnej dla całego naszego regionu rocznicy.

II. Wójt Gminy
- odczytał treść pisma z dnia 26 stycznia 2009 roku Nr SO/IV.5024/3/09 (wpłynęło do Urzędu
Gminy Gaszowice 04.02.2009 r.) I Wicewojewody Śląskiego Pana Stanisława Dąbrowa
dotyczące pomocy w repatriacji. Następnie przedstawił Radzie swoje stanowisko, iż Gmina
Gaszowice nie może włączyć się aktywnie w proces repatriacji, by pomóc Polakom pozostałym
na Wschodzie ze względu na brak możliwości lokalowych. Rada nie wniosła uwag w tej sprawie.
W związku z tym Wójt poinformował, że takie stanowisko zostanie przekazane do Wojewody.
- podał do wiadomości Rady, iż na stronie internetowej Urzędu Gminy Gaszowice zostało
zamieszczone sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji w Gaszowicach za rok 2008.

III. Radny Janusz Milion
- przedstawił sprawozdanie z lO-letniej działalności Parafialnego Koła Stowarzyszenia Rodzin
Katolickich Archidiecezji Katowickiej w Czernicy.
- poinformował Radę, iż wspólnie z radnym Piotrem Góreckim podjęli następującą inicjatywę
zwracając się do rady następującymi słowami: " Szanowni radni, Wójcie pragnę poinformować
że wspólnie z kolegą Piotrem Góreckim postanowiliśmy podjąć się próby opracowania bilansu
gospodarczego naszej gminy. Bilans obejmował będzie między innymi: stan posiadania, koszty
stałe, przychody, infrastrukturę, zobowiązania jak i zadania wspólne. Nasz bilans nie ma na celu
dokonywania rozliczeń pomiędzy naszymi sołectwami. Jedyny cel jaki przyświeca naszej
inicjatywie tj. próba odpowiedzi na pytanie; "Gmino Gaszowice ISPA i co dalej". Świadomi
trudności takiego opracowania już teraz zwracamy się do Pana Wójta i naszego Urzędu o daleko
idącą pomoc, za co będziemy ogromnie wdzięczni". Przewodniczący Rady zwrócił się do
radnego Janusza Miliona o przedstawienie celu w jakim miałby być bilans sporządzony.
Radny Janusz Milion nie ustosunkował się do w/w pytania.

IV. Radny Piotr Górecki w imieniu radnego Powiatu Rybnickiego - Pawła Bugdola, zaprosił
na spotkanie z parlamentarzystami, które odbędzie się 25 marca 2009 r. o godz. 18.00 w sali
widowiskowo-sportowej w Czernicy.

V. Radna Renata Bienek odczytała treść pisma Dyrektora Przedszkola w Czernicy dotyczącą
ilości dzieci, których rodzice wyrazili zgodę na podanie szczepionki przeciwko meningokokom.
Radna Ewa Biernacka dodała, że 16 lutego 2009 r. odbyło się spotkanie - prelekcja na temat
szczepionek w SP Gaszowice zainteresowanych rodziców. Pielęgniarka szkolna przygotuje
deklaracje poprzez które rodzice wyrażą swoją aprobatę bądź nie na podanie szczepionki
przeciwko meningokokom. Na tej podstawie będzie można było ustalić konkretną ilość dzieci.
Przewodniczący Rady podsumowując stwierdził, że Komisja Oświaty, która zajmuje się tą
sprawą przedstawi Radzie Gminy ostateczne informacje, po czym zostaną podjęte działania
dotyczące przeprowadzenia akcji szczepienia.

VI. Radny Mieczysław Szymik zwrócił się do Wójta o przybliżenie informacji na temat stoku
~Skiego w gminie Krzyżanowice oraz czy w naszej gminie istnieje możliwość ZbUdOW~;



podobnego obiektu. Wójt odpowiada, że zachęca radnych aby udali się z wizytą do gminy
Krzyżanowice w celu zapoznania się z funkcjonującym tam stokiem narciarskim wraz z
wyciągiem iwypożyczalnią sprzętu. Poinformował, że jest to stok o długości 120m i szerokości
około 30m dla narciarzy oraz 20m dla dzieci zjeżdżających na sankach. Następnie poinformował,
iż na terenie gminy Gaszowice jest możliwość aby taki stok powstał. Dogodne do powstania
takiego obiektu warunki istnieją w sołectwie Czernica na terenach za Ośrodkiem Kultury. Koszt
budowy stoku w pierwszym roku to około 50 - 60 tyś. złotych.

Ad. 15.
Interpelacje, wnioski, zapytania i odpowiedzi.

1. Radny Ryszard Jacek zwrócił się z pytaniem jaki jest na dzień dzisiejszy stan prawny
dotyczący ul. Dębowej w Czernicy w zakresie nabycia spadku po zmarłej Marcie Ronczka.
Radca prawny Zbigniew Pławecki podał do wiadomości Rady, że uprawomocniło się
postanowienie Sądu stwierdzające spadek po wieczystoksięgowej właścicielce tej
nieruchomości. Uprawomocnienie nastąpiło dopiero teraz, dlatego że najpierw wpłynął
wniosek o sporządzenie uzasadnienia a potem wpłynęło zażalenie uczestniczki postępowania
- Bernadety Nosiadek, która kwestionowała rozstrzygnięcie Sądu. Sąd jednak merytorycznie
tego zażalenia nie rozpoznawał, gdyż było ono obarczone brakami formalnym. W dniu
25.02.2009 r. nadeszło ostateczne postanowienie sądu odrzucające to zażalenie, w związku z
czym postanowienie jest prawomocne. W międzyczasie Gmina wystąpiła do Sądu
Rejonowego w Rybniku z dalszym ciągiem postępowania - na 16.04.2009 r. wyznaczono
dwa terminy posiedzeń Sądu. Jeden dotyczy nabycia spadku przez kolejnych spadkobierców
po nieżyjącej osobie która spadek nabyła - siostrze wieczystoksięgowej właścicielce
nieruchomości. Natomiast drugie postępowanie dotyczy ustanowienia kuratora spadku. Jeżeli
w postępowaniu tym ustanowiony zostanie kurator spadku to wówczas gmina będzie miała
możliwość wystąpić do Wojewody o przeprowadzenie postępowania przejęcia gruntu
zajętego pod drogę publiczną z mocy prawa.

2. Radny Mieczysław Szymik zwrócił się z prośbą do Wójta aby do podanej na stronie
internetowej Urzędu Gminy informacji na temat odśnieżania dróg gminnych na terenie gminy
dodano numery telefonów firm, które zajmują się odśnieżaniem dróg w poszczególnych
sołectwach naszej gminy. Wójt odpowiada, że zostaną zamieszczone dane z umów spisanych
z wykonawcami.

3. Radny Marek Masarczyk zwrócił się do Wójta, że powstały duże opóźnienia związane
z wywozem śmieci przez Firmę Naprzód z Rydułtów, w sposób wybiórczy wywożone były
nieczystości z ul. Rybnickiej w Szczerbicach, akcja wywożenia trwała tydzień. Firma
tłumaczyła się złymi warunkami atmosferycznymi, co jego zdaniem jest nieuzasadnione
Nadmienił również że sytuacja ta dotyczyła wywozu w dniach 19-20 luty 2009 r.

4. Radny Józef Szawerna zwrócił się do Wójta z pytaniem dotyczącym spotkania w
Gaszowicach, które dotyczyło kanalizacji. Wójt odpowiada, że odbyło się spotkanie z
projektantami, dotyczące przeprojektowania istniejącej dokumentacji na wykonanie
kanalizacji sanitarnej w centrum Gaszowic.

5. Radny Adam Grzelec zgłosił, że na skrzyżowaniu ulicy Jana z ulicą Leśną
w Łukowie Śl. zatkana jest rura, w związku z tym zbiera się tam woda i wylewa na drogę.

Ad. 16.
Zamknięcie obrad sesji.
Przewodniczący Rady po wyczerpaniu porządku obrad zamknął sesję Rady Gminy Gaszowice.

Protokołowała:
Marta Zawioła ĄCY RADY
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